
Zápis z 213. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  
konaného dne 27. 3. 2012 v Karviné 

 
 
Přítomni:  Vaněk, Sedlář, Kolibová, Vojtal, Botlík, Harasimová, Janiš, Řihák, Šperka, 

Rojík, Čmiel, Fogltonová, Bernatík, Urbanec, Fidler 

Omluveni:  Siostrzonek, Franěk, Žáčková, Ševčík, Zagolová, Čermák, Miketová 

Neomluveni:  
Hosté:  Koliba, Kania, Fiala 
 
 
 
 
PROGRAM: 
 

 

1. Prezentace Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Rozpočet rektorátu Slezské univerzity v Opavě pro rok 2012 

b. Rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity pro rok 2012 

3. Studijní záležitosti 

a. Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, navazujícím magisterském  
a doktorském studijním programu Matematika 

b. Bodové hodnocení přijímacích zkoušek na navazující magisterský obor Geometrie  
a globální analýza 

4. Různé 
 
 
 

 Předseda AS SU přivítal přítomné senátory a hosty. Seznámil přítomné s programem 
jednání a prohlásil zasedání za usnášení schopné. Senátoři byli požádáni o souhlas s 
dodatečným zařazením Vnitřního mzdového předpisu jako třetího bodu jednání. Všech 15 
přítomných členů AS SU bylo pro. 
 

1. Prezentace Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 
Fiala: Co se týká vědeckého růstu, údaje budou za rok 2011. Docentů na úvazek 100% máme 
14, profesorů 5. Na projektech je zapojeno 19 doktorandů, v roce 2012 bude zapojeno 
v případě schválení 16 doktorandů. FRVŠ 1 doktorand, rozvojové projekty MŠMT 8 
doktorandů, podpora vědy a výzkumu v MSK navrženi 4 studenti, v současné době probíhá 
schvalovací proces. Fakulta v roce 2011 pokračovala ve vydávání vědeckého časopisu. 
V průběhu roku 2011 došlo k navýšení periodicity, vychází nyní 4x ročně. Akademičtí 
pracovníci fakulty se do publikování v tomto časopise hodně zapojují. Fakulta také 
spolupracuje, a to považuji za velký úspěch, a podílí se na vydávání časopisu Ekonomika a 



management. Naši pracovníci tak mají vytvořenu dobrou příležitost uveřejňovat své příspěvky 
v impaktovaném časopise. 
Zahraniční styky – OPF má uzavřenu smlouvu s 33 společnostmi v zahraničí. Aktivita naší 
fakulty přispěla k nedávnému ocenění univerzity jako „Skokan roku“ v rámci Erasmu. Naše 
fakulta vykazuje velkou aktivitu v této oblasti. V tomto roce byl zahájen proces racionalizace 
a obměny. Fakulta je zapojena do dalších projektů např. Komenius apod. V roce 2011 bylo  
na zahraniční pobyty vysláno 58 studentů a 32 akademických pracovníků. Přijato bylo 18 
zahraničních studentů a 14 zahraničních akademických pracovníků. Byly inovovány 
zahraniční stránky a také byla vydána nová verze příručky pro zahraniční studenty.  Fakulta  
i jednotlivé katedry pořádají různé konference jak v ČR, tak v zahraničí.  Naším cílem je 
v horizontu několika let realizovat společný projekt se zahraničním partnerem. Budeme 
vytvářet podmínky, aby se tento úkol povedlo splnit.  
Rozvoj a vnější vztahy – prezentovali jsme fakultu na Gaudeamu, Akademia, také 
prostřednictvím inzerce v novinách a brožurek, také byl zřízen univerzitní facebook. Funguje 
spolupráce s jinými středními školami apod. Pro studenty středních škol byly organizovány 
prohlídky školy, včetně možnosti návštěvy přednášek. Také byla zahájena tzv. virtuální 
univerzita. Rozbíhá se projekt „Práce s talentovanou mládeží“. 
V oblasti studijní OPF prošla reakreditačními řízeními. Rektor výsledky hodnotil jako velmi 
dobré. Vedení se podařilo úspěšně uspět v reakreditačním procesu a v současné fázi se 
chováme tak, aby fakulta byla v nejbližších letech co nejpozitivněji hodnocena v této oblasti a 
abychom se připravili na novou reakreditaci. 
V samotném závěru bych si dovolil zmínit, že naše fakulta je fakultou ekonomickou a 
v důsledku pozitivního vývoje se podařilo akreditovat také navazující formu studia jak 
v prezenční, tak v kombinované formě. Letos v létě nás bude čekat kontrola akreditační 
komise, která se bude vztahovat ke studiu doktorskému a doufám, že uspějeme co nejlépe. 
Aktuálně můžeme o fakultě hovořit jako o polovině univerzity, jelikož ve všech typech studia 
bylo zapsáno 4409 studentů. 
 
Vaněk: Poděkoval děkanu Fialovi. 
 
Diskuze: 
 
Sedlář: Podle počtu studentů hovoříte o polovině univerzity, jak je to u výzkumů a vědecké 
činnosti? Jak motivujete zaměstnance, aby vědecky pracovali, aby podávali projekty a 
uveřejňovali články. 
 
Fiala: Motivačních faktorů je celá řada, především finančního rázu.  
 
Kolibová: Od 1. ledna začal projekt p. Korvinyho k problematice studentů se speciálními 
potřebami. Můžete nám vyčíslit počet studentů se specifickými potřebami? 
 
Fiala: Než byl tento projekt v realizaci, OPF se těmto problémům věnovala a studenti se 
specifickými potřebami u nás studovali a dostudovali. Troufnu si říci, že v rámci U3V, která 
je hodnocena velmi pozitivně, máme část studentů, kteří mají specifické potřeby a mohou 
studovat. 
 
Vaněk: Vývoj populační křivky se odráží na zájmu o studium. Informujte nás o odhadu, 
pokud máte. 
 



Fiala: Fakulta se v letech minulých potýkala s obrovským zájmem o studium. Ovšem bez 
ohledu na populační křivku je hlavním faktorem kvalita. OPF půjde tímto směrem, bude 
postupně snižovat počet studentů a bude se zaměřovat více na kvalitu. Budou utlumovány 
některé studijní obory. Tato transformace bude dlouhodobá a jistě přesáhne mandát tohoto 
vedení. 
 

2. Ekonomické záležitosti 
 

a) Rozpočet rektorátu Slezské univerzity v Opavě pro rok 2012 
 

Vaněk: Požádal prorektora Kolibu o předložení materiálu. 
 
Koliba: Materiály, které předkládáme, jsou dva a úzce spolu souvisí. Jedná se o rozpočet 
rektorátu a rozpis příspěvku a dotace součástem SU. Nelze je projednávat samostatně. Oba 
materiály byly projednány s vedoucími součástí a doplněny o některé materiály. K materiálu, 
jak byl předložen, nebyly vzneseny žádné zásadní připomínky, z čehož vyplývá, že tento 
materiál je materiálem předkládaným jednotně za SU. 
 
Kvestor: Celý materiál je rozpracován na jednotlivé účetní položky. Je zde srovnání s rokem 
předcházejícím, zda došlo ke zvýšení nebo ke snížení. Obsahuje čtyři části. Globální tabulka 
je součástí komentáře na str. 6, kde srovnáváme jednotlivé řádky s předcházejícím obdobím. 
Je vidět, že jsou zde nějaké úspory, závěrečné číslo je však vyšší. Má na to vliv, že rektorát 
vyčerpal své možnosti posílit rozpočet z fondu provozních prostředků a dále spoluúčast MÚ 
na nákupu datových zdrojů (což se letos nekoná). Došlo k dohodě, že prostředky z fondu 
provozních prostředků si bude každá fakulta zhodnocovat sama. My jsme do toho dali 
všechny volné zdroje. Byla vytvořena tabulka skutečnost roku 2011 a 2012 a plán roku 2012. 
Jsou zde opět komentáře. 
 
Diskuze:  
 
Urbanec: V položce věda a výzkum, ke snížení došlo tím, že došlo k převedení odměn GAČR 
na fakulty, dříve vypláceny prostřednictvím rektorátu? 
 
Kania: Ano došlo k tomu převedením. 
 
Čmiel: Chtěl bych se zeptat na rozpis stipendijního fondu – je součástí tohoto dokumentu? 
 
Kania: Nebyl předložen. S jednotlivými součástmi je dohoda, že 25% z tvorby zůstane na 
celouniverzitní akce, zbytek jde na jednotlivé fakulty. Rozpis stipendijního fondu bude 
obratem rozeslán. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Rozpočet rektorátu Slezské univerzity  
v Opavě pro rok 2012 
 
Pro :     Proti:     Zdrželi se:  
15     0     0 
 
  
. 



b) Rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2012 
 
Kvestor: Celá metodika se opírá o pravidla rozpisu finančních prostředků, která jste 
schvalovali v závěru loňského roku. První krok, který v této oblasti děláme, je rozpis 
prostředků, který dostáváme na vzdělávací činnosti.  Tabulka číslo 2 zohledňuje rozpis 
jednotlivých studentů dle koeficientu náročnosti na jednotlivé součásti. Následně je ukazatel 
kvality a ten má řadu parametrů. Na těchto parametrech jsme se dohodli. Jsou zde vyčísleny 
procenta u těch oblastí, které u nás nebyly praktikovány. Podle dat (příloha č. 3) pak vychází 
rozpis prostředků na kvalitu. Dalším krokem je rozpis na specifický výzkum, kde se jedná o 
rozpis prostředků na základě výsledků ve vědě a výzkumu a institucionální podpora (příloha 
č. 6). Pak je tam informace o rozpisu ukazatele F – studenti U3V – původně mělo být 40 
korun na jednoho studenta za hodinu, bylo MŠMT sníženo na 28,8 korun na jednu 
studentohodinu. Příloha čl. 8 je souhrn – údaje týkající se vzdělávací činnosti, tabulka č. 9 
hovoří o rozpisu dotace na ubytování a stravování. Je zde tabulka převodu mezd knihoven – 
jsou řízeni fakultami, pracovníci jsou rektorátní. Ukazatel K vycházel z dat v tabulce č. 3 – to 
jsou ukazatele jednotlivých procentuálních podílů. Co se týče metodiky financování zdravotně 
postižených -v databázi jsme nevykázali ani jednoho zdravotně postiženého studenta, proto 
jsme nedostali ani jednu korunu. Vyzývám proto součásti, aby lépe pracovali se zdravotně 
postiženými a ti byli řádně evidováni v databázi.  
 
Diskuze: 
 
Kolibová: V příloze 6 je odečtena sankce. 
 
Kania: V rámci šetření MŠMT došlo k sankcionování. Přesné informace je možné získat přes 
prorektora pro vědu a výzkum.  
 
Čmiel: V koeficientu ekonomické náročnosti jsou samé 0. 
 
Kania: Jedná se o výstup ze SIMSu a bylo by nutné kontaktovat studijní oddělení.  
 
Vojtal: Byl tento materiál projednán se všemi vedoucími součástí? 
 
Kania: Ano, v prvním kole byl předložen rozpis, kolik která součást přinesla prostředků bez 
rozpočtu rektorátu. V druhém kole už byl zpracován rozpočet rektorátu, kdy na základě výzvy 
děkana Janáka byl doplněn dokument o srovnání plánu a skutečnosti, včetně komentáře. 
Tento dokument byl všem rozeslán s termínem připomínkování do 20. 3. Nikdo připomínku 
nevznesl. 
 
Čmiel: Na kolik se v rozpisu odráží vnitřní mzdový předpis. 
 
Kania: Na rektorátě jsme hledali úspory ve mzdách, co se týče jednotlivých součástí, je to 
v pravomoci děkanů a ředitele ústavu. Následovat bude to, že pokud bude rozpis schválen, 
děkani dostanou dopis od rektora, jaká částka jim byla přidělena, a budou vyzváni, aby 
předložili vyrovnaný rozpočet, pak bude vypracován rozpočet SU jako celku a ten bude 
předložen Akademickému senátu ke schválení. 
 
 
 
 



Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské 
univerzity v Opavě pro rok 2012 
 
Pro :     Proti:     Zdrželi se:  
15     0     0 
 

3. Legislativní záležitosti  

a)  Vnitřní mzdový předpis 

 

Koliba:  Tento materiál byl projednán na minulém zasedání Akademického senátu. Byl poslán dle 
předpisů k registraci na MŠMT, kde vznikla celá řada připomínek a v době, kdy nám byl materiál 
zaslán, byl rozeslán všem vedoucím součástí a všem členům Akademického senátu. Většinou se 
jedná o změny, které mají formální charakter. Nejedná se o změny zásadní, stačilo by pouze 
revokovat usnesení z minulého zasedání a přijmout usnesení nové.  

Kvestor: JUDr. Koťátková vyčkává na naše stanovisko k tomuto dokumentu. Dokument po 
připomínkách MŠMT byl projednán s JUDr. Hulvou, který konstatoval, že jde pouze o upřesnění 
terminologie. Rovněž článek 13 námi navřený jako speciální článek, byl Dr. Koťátkovou zařazen 
do přechodných ustanovení. Dokument je možné znovu schválit s úpravami nebo přepracovat a 
znovu předložit AS SU ke schválení. 

Koliba: Materiál byl rozeslán na součásti a ty neměly připomínky. 

Kolibová: Jestliže jsou úpravy jen formálního charakteru, není důvod nepřijmout nové usnesení. 

Vaněk: Buď toto budeme chápat jako předložený materiál, který se má znovu schválit, a tímto 
bychom zrušili usnesení minulé a přijali usnesení nové nebo se tímto dokumentem dnes zabývat 
nebudeme a požádáme vedení o znovu předložení tohoto materiálu. Původní usnesení musí být 
zrušeno v každém případě. 

Botlík: Přikláním se k znovu předložení materiálu odborům a po té znovu předložit 
Akademickému senátu. 

Čmiel: Také se přikláním k předložení na příštím zasedání AS SU.  

Janiš: Přikláním se ke schválení ve smyslu změn provedených MŠMT. Nejedná se o zásadní 
změny. 

Rojík: Nelze přijmout jen změny v dokumentu?  

Vaněk: Nelze přijmout jen změny, jelikož předpis není dosud registrován MŠMT. 

Šperka: Navrhuji znovu materiál předložit na příštím zasedání AS SU. 

Sedlář: Přikláním se ke zrušení usnesení a znovu schválení materiálu. 

Kania: Materiál bude znovu projednán s odbory. Nicméně je však nutné projednat, není potřeba 
souhlasného stanoviska. 

Bernatík: V čl. 7 odst. 5 je doplněna věta tak, že staví význam celého článku 3 úplně do jiné 
roviny.  

Vaněk: Dotázal se senátorů, zda má někdo připomínky k tomuto materiálu. 8 senátorů bylo pro 
zrušení předchozího usnesení z únorového zasedání a znovu schválení materiálu, 7 senátorů bylo 
pro opětovné předložení materiálu na příštím zasedání SU. 

 

 



Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity ruší usnesení  č. 1 ze dne 14.2. 2012. 

      Pro :   Proti:    Zdrželi se: 
      14    0   1 

 

 Vaněk: Navrhnul pokračovat v tomto materiálu na příštím zasedání AS SU. 13 členů senátu bylo    
pro, 2 členové senátu se zdrželi hlasování. 

 

4. Studijní záležitosti 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, navazujícím magisterském  
a doktorském studijním programu Matematika 

 

b) Bodové hodnocení přijímacích zkoušek na navazující magisterský obor 
Geometrie a globální analýza 

 

Koliba: Jedná se o podmínky pro přijetí ke studiu na Matematickém ústavu. Jsou zde termíny a 
podmínky pro vykonání přijímací zkoušky. Jedná se o druhé kolo přijímacího řízení. Termíny jak jsou 
uvedeny, podle platných předpisů je nutné vyhlásit v předstihu. Termínem vyhlášení je zítřek. 

Sedlář: Termín je takový z důvodu posunutí termínu konání Akademického senátu.  

 
Diskuze: 
 
Nikdo ze senátorů neměl žádné dotazy ani připomínky. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu 
v bakalářském, navazujícím magisterském a doktorském studijním programu Matematika II. 
kolo přijímacího řízení 
 
Pro :     Proti:     Zdrželi se:  
15     0     0 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Bodové hodnocení přijímacích zkoušek na 
navazující magisterský obor Geometrie a globální analýza 
 
Pro :     Proti:     Zdrželi se:  
15     0     0 

 

4. Různé 
 
a) 
Botlík: Jak je to s tvorbou sociálního fondu, ten si tvoří jednotlivé součásti samy? 
 
Vaněk: Tvoří si ho podle svých prostředků, ale podle centrálních pravidel. 



 
Botlík: U nás na fakultě byl ten sociální fond rozpuštěn nebo omezen, přestal se platit 
příspěvek na pojištění. 
 
Vaněk: Došlo k vyčerpání tohoto fondu. 
 
Botlík: Rektorát má stále na tvorbu 2%. 

 
Koliba: Mohlo dojít k nějaké dohodě na schůzkách se součástmi. Tvorba fondu je pomalejší 
než jeho čerpání. Ke změně došlo od 1. 1. 2012.  

 
Botlík: Byla tvorba zrušena jen na součástech nebo bylo zrušeno centrálně? 
 
Vaněk: Ověřím informace. 
 
Harasimová: V tabulce č. 7 – rozpis U3V – slyšela jsem o omezení Vzdělávacího centra 
v Krnově. Bude zrušeno? 
 
Vaněk: Pracovnice U3V v Krnově jsou převedeny na rektorát.  
 
Koliba: Pracoviště nezaniklo. Byl zredukován počet pracovníků a pracovní místa byla 
přesunuta do Opavy. V Krnově je jen správce objektu a vrátný. Činnost, která tam probíhala, 
zrušena nebyla. Kurzy a činnosti, které by mohly být prodělečné, se konat nebudou. 
  
b) 
Řihák: Na minulých jednáních senátů jsme se zaobírali událostmi na MŠMT. Jak současnou 
situaci hodnotí zástupci vedení a členové senátu a jaký je zvolen další postup? 
 
Koliba: Minulý čtvrtek jsem se zúčastnil předsednictva RVŠ, kterého se zúčastnil také 
náměstek prof. Wilhelm. V té době probíhala inicializace změny ministra. O této věci se ani 
moc nediskutovalo. Diskutovaly se jiné otázky, které s perspektivou VŠ souvisí. Konstatoval 
věci, které mu v té době byly známé, MŠMT bude krátit  jen o 2,5 miliardy. Další diskuze 
byla zaměřena na přípravu rozpočtu na následující rok, kdy náměstek sdělil, že nemůže 
předbíhat doporučení reprezentativní komise, tedy jak budou vypadat pravidla pro sestavování 
rozpočtu pro rok 2013. MŠMT bude i nadále prosazovat trend jako v minulých letech. 
Nedomnívá se, že ukazatel kvality by se nadále zvyšoval, ale že si dovede představit, že 
zůstane na stejné úrovni jako v roce 2012. Z hlediska SU mohu říct, že ukazatel kvality není 
kritériem, které nějakým způsobem SU mezi ostatními VŠ zvýhodňuje. Další věcí, kterou 
sdělil je, že v ukazateli kvality je také uplatnění absolventů. MŠMT by v rámci tohoto 
ukazatele kvality chtělo prosazovat změnu, že by měl být posílen ukazatel uplatnění 
absolventů. Jedná se o jakýsi výhled, jak si toto představují, ne jak to bude. Vývoj je velice 
dynamický a podléhá řadě různých změn.  
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 24. dubna 2012 ve 13. 00 hodin 
v Opavě. Předpokládá se, že květnové zasedání Akademického senátu se bude konat 15. 
května ve 13.00 hodin v Opavě. 
 
 
Zapsala: Zuzana Moravcová 
Za správnost: RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. 



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 
 
 
 

U S N E S E N Í 
z 213. zasedání AS SU konaného dne 27. 3. 2012 v Karviné 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Rozpočet rektorátu Slezské 

univerzity v Opavě pro rok 2012 
 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje rozpis příspěvku a dotace 
součástem Slezské univerzity v Opavě 

 
3. Akademický senát Slezské univerzity ruší usnesení  č. 1 ze dne 14.2. 2012. 

 
4. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu 

v bakalářském, navazujícím magisterském a doktorském studijním programu 
Matematika II. kolo přijímacího řízení 

 
5. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Bodové hodnocení přijímacích 

zkoušek na navazující magisterský obor Geometrie a globální analýza 
 

 

 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. 
předseda AS SU 
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